
DE BINNENLANDSE STRIJDKRACHTEN

Wij willen de verdeeldheid die uit het voorafgaande blijkt, in een
algemener kader plaatsen.

In het perspectief van de Londense autoriteiten die er mee te maken
hadden, had de oprichting van de BS de bedoeling om van de bestaande
formaties van de RVV, de LKP en de OD één geheel te maken dat, onder
regionale en plaatselijke commandanten geplaatst, zijn aanwijzingen zou
ontvangen van de Bevelhebber der Nederlandse Strijdkrachten, prins
Bernhard, zulks met inschakeling van het in Amsterdam gevestigde
Delta-Centrum (dat eerst 'Top-Driehoek' heette). De formaties van de
BS zouden dus als het ware rechtstreeks ter beschikking staan van de prins
die zijnerzijds wat de op te dragen acties betrof, zich zou richten naar de
aanwijzingen van het Special Farces Headquarters - die acties dienden
immers te passen bij de algemene Geallieerde strategie. De prins en zijn
adviseurs wilden datgene wat de BS zouden gaan ondernemen, zoveel
mogelijk in de hand houden - vandaar dat de prins aanvankelijk louter
met het Delta-Centrum te maken wilde hebben en de vorming van
Delta's op lager niveau verbood.

In bezet gebied evenwel kozen degenen die in Amsterdam in de eerste
helft van september vorm gingen geven aan de BS (voor de OD behoor-
den daartoe Six en Caljé, voor de LKP Rombout, voor de RVV van der
Gaag en Wagenaar) een andere opzet, waarop vooral oak de steeds
eendracht bepleitende Walraven van Hall had aangedrongen: zij kenden
de bestaande tegenstellingen in de illegaliteit veel beter dan in Londen
het geval was en zij beseften dat regionale en plaatselijke commandanten
van de BS alleen konden worden aangewezen wanneer er regionaal en
plaatselijk overleg aan zou voorafgaan (anders gezegd: ook op lager
niveau moesten Delta's worden gevormd). Zij zagen het bovendien als
wenselijk dat de BS een echt hoofdkwartier kregen niet buiten, maar juist
in bezet gebied. De vorming van dat hoofdkwartier begon al nog voordat
er een Commandant was. Kolonel Koot werd als zodanig aanvaard, zij
het niet zonder aarzeling van de zijde van de vertegenwoordigers van de
RVV en de LKP.Meer dan een hoofdkwartier en een Commandant had
men toen niet en zo bestonden de BS als eenheidsformatie aanvankelijk
louter aan de top.

Hoe moeilijk het was, die eenheid op lager niveau te verwezenlijken
is, menen wij, duidelijk gebleken uit wat zich in de gewesten ging
afspelen. De hoop dat op korte termijn allerwege slagvaardige formaties
zouden ontstaan, geleid door algemeen aanvaarde gewestelijke comman-
danten die de bevelen van kolonel Koot stipt zouden opvolgen, ging niet
in vervulling. Boellaard constateerde later dat de BS-vorming in de
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